
PROTOKÓŁ   Nr    VI / 2015 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia  29   kwietnia  2015 r. 
 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie rady gminy zgodnie z lista obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
Sołtysi oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności 
Listy obecności stanowią zał. Nr 2 i 3 
oraz  
Wójt Gminy Wijewo   - Pan Ireneusz Zając  
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski 
Skarbnik Gminy - Pani Elżbieta Wolnik 
Komendy Miejskiej w Lesznie - Komisarz Sławomir Glapiak 
 
Porządek posiedzenia: 
1.   Otwarcie 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
3.  Interpelacje i zapytania radnych. 

   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5.  Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
       1/   liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych oraz zasad ich usytuowania, 
        2/  określenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  niektórych    nauczycieli  
             zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla  których organem   prowadzącym jest  
              Gmina Wijewo   
       3/ poboru podatku w drodze inkasa, ustalenia inkasentów  i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 
        4/  określenia stawki opłaty targowej i sposobu jej poboru, 
        5/   nadania odznaki „Za zasługi dla Gminy Wijewo”. 
7. Zapytania i wolne wnioski. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom VI Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 
Kasperski. 
Powitał obecnych na sali radnych, sołtysów, Wójta Gminy oraz pozostałych  zaproszonych gości. 
Przedstawił  proponowany porządek obrad. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 wobec czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne. 
Zebrani nie wnieśli uwag co do przedstawionego porządku posiedzenia. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z V sesji Rady Gminy Wijewo odzwierciedla przebieg  
posiedzenia. Nikt z radnych mając możliwość zapoznania się z jego treścią nie wniósł uwag. 
Zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji 
nie wniesiono uwag. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt 3 
 
Radny Pan Henryk Rygusik zwrócił się z zapytaniem o: 
1/ czy w naszej gminie są dopłaty do energii odnawialnej, 
2/ znak ograniczający prędkość na przejeździe z Potrzebowa do Sławy ogranicza widoczność znaku 
„:pierwszeństwo przejazdu”, co powoduje niebezpieczne sytuacje, 
3/ zawnioskował o materiał na utwardzenie dróg polnych   (grys, piach, kruszec), 



Radny Pan Radosław Zamiatała – zwrócił się z wnioskiem o: 
1/ czy w planie modernizacji oświetlenia uwzględniono budowę linii oświetleniowej na Kalku 
    i ul. W.Witosa, 
2/ zwrócił się z wnioskiem o naprawę skrzyżowania  W.Witosa – Handlowa na drodze 305, 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc –  
1/ czy nożna zrewidować umowę z energetyką. Od początku roku były już 2 poważne awarie, które 
usuwane są w długich terminach. Niejednokrotnie przekracza to obowiązujące 14 dni.  
2/ zwróciła się z wnioskiem o postawienie lampy w parku przy siłowni napowietrznej. Wieczorami jest 
tam ciemno a można też by poćwiczyć 
Radny Pan Stanisław Kasperski  
1/ należy zastanowić się  nad wymiana witaczy gminnych, obecne są już zniszczone i nie prezentują 
się dobrze,  
2/ stan techniczny budynku po byłym młynie na ul. Młyńskiej jest zły. Zwrócił się o wyegzekwowanie 
nakazu jego rozbiórki lub skuteczne zabezpieczenie, 
 
Przewodniczący Rady Gminy wspólnie z Wójtem złożyli podziękowanie Panu Edwina Wojciecha 
w związku z rezygnacja z funkcji Sołtysa wsi Wijewo, którą pełnił 12 lat. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Wójt Pan Ireneusz Zając – złożył informację z wydarzeń jakie miały miejsce w okresie 
międzysesyjnym, poinformował że: 
27.03 – odbyło się cykliczne spotkanie samorządowców robocze spotkanie wójtów, burmistrzów 
i Prezydenta Miasta Leszna, 
04.03 – odbyło się walne posiedzenie ZKGRL na którym podsumowano rok 2014 r. Utrzymana 
została cena za odbiór śmieci , 
05.03 – odbył się Kongres Gmin w Poznaniu z udziałem Prezydenta RP. Zgłosiłem wniosek 
dotyczący rekompensat związanych z obostrzeniami terenów objętych programem Natura 2000, 
07.03 – zostałem zaproszony na obchody Dnia Kobiet w Wijewie, 
09.03 – odbyło się zebranie wiejskie w Radomyślu , gdzie na kolejna kadencję wybrano Panią 
Cecylię Gądę, pogratulował wyboru, 
10.03 – kolejne zebranie wiejskie w Zaborówcu, gdzie ponownie na sołtysa wybrano Pana Mariana 
Białasa, złożył gratulacje z tytułu wyboru, 
  - spotkałem się z dyrektorem Szkoły Podstawowej w Wijewie, omówiliśmy projekt, który obejmował 
by nauczycieli, rodziców i dzieci, na który można uzyskać dofinansowanie z zewnątrz w zakresie 
nauki języka angielskiego, 
15.03 – uczestniczyłem w obchodach Dnia Kobiet w Brennie, 
16.03 – zebranie wiejskie w Miastku – ponownie nie dokonano zmiany sołtysa, 
    - rozmawiałem z Wójtem Bojadł – jako członkowie Grupy Rybackiej oraz grupy „Kraina Lasów 
i Jezior”. Minister rolnictwa sterujący funduszami tych grup ma problem z rozwiązywaniem sprawy 
wielofunduszowości. 
17.03 – odbyło się kolejne zebranie wiejskie w  Wijewie na którym z dalszej pracy jako Sołtys 
zrezygnował Pan Edwin Wojciech któremu Wójt podziękował za współpracę, a nowym sołtysem 
wybrana została Pani Danuta Leśna której życzył dobrej współpracy z mieszkańcami 
18.03 – odbył się zjazd SGiPW, gdzie dokonano wyboru władz, 
    - obradowali mieszkańcy wsi Brenno, sołtysem na kolejną kadencję został Pan Józef Pukacki, 
19.03 – zebranie wiejskie w Potrzebowie, nie dokonano zmiany władz wiejskich, 
20.03 – obradował zarząd MZWiKW we Wschowie. Po reorganizacji w skład zarządu wchodzą 
wójtowie poszczególnych gmin, poinformowało planowanym kapitalnym remoncie hydroforni 
w Brennie wraz z jej modernizacją, 
     -   spotkałem się z Komendantem powiatowym PSP w Lesznie w sprawie kontroli placówek 
oświatowych w Wijewie i  zgłoszonych zastrzeżeń powodujących jego zamknięcie. Po wstawieniu 
drzwi przeciwpożarowych i zapewnieniu realizacji pozostałych uwag zezwolono na funkcjonowanie, 
23.03 – spotkałem się z przedstawicielem firmy Lion, który działa w ramach  OZEW (odnawialne 
źródła Energii) na woj. wielkopolskie mają być 3 projekty za kwotę 1 mil. zł. Zwrot kosztów takiej 
inwestycji w przypadku uczestnictwa 50 % osób prywatnych ma wynosić 95 %. W programie tym nie 
mogą uczestniczyć szkoły. Fotovoltaika ma służyć w produkcji prądu na własne potrzeby. 
Od 2016 będzie można tworzyć spółdzielnie energetyczne, które będą mogły sprzedawać nadmiar  
wytworzonego prądu. 



23.03 – odbyło się zebranie wiejskie połączone z wyborem władz sołectwa w Przylesiu – ponownie 
sołtysem wybrano Pana Romana Ratajczaka. 
25.03 – uczestniczyłem w spotkaniu Izby Rolniczej, które odbyło się w gospodarstwie P. Rimków 
w Brennie, 
30.03 – odbył się Zarząd Gminny  ZOSP – podsumowano miniony rok i przedstawiono plany  
na 2015 rok.  
09.04 – w Rokosowie odbyło się spotkanie informacyjne  Urzędu Marszałkowskiego w sprawie 
funduszy unijnych. Brak informacji o funduszach z RPO gdzie planujemy pozyskać pieniądze na 
dalsza budowę kanalizacji, dlatego aby nie czekach wieliśmy pożyczkę 1,5 mil. Zł. z możliwością 
umorzenia 45 % co umożliwi zrobienie 99 przyłączy oraz nie zablokuje możliwości korzystania 
z funduszy, 
15.04 – odbyły swoje posiedzenie Komisje Rady Gminy, 
      - spotkanie z Marszałkiem na temat funduszy, 
16.04 – kolejny Zarząd MZWiKW we Wschowie,  
20.04 – otrzymaliśmy informacje od NSA w sprawie terminu apelacji w sprawie uchwały Rady dot. 
planu zagospodarowania w Miastku, 
22.04 – obradowała komisja oświaty SGiPW, omówiono wyniki konkursu wiedzy o Wielkopolsce 
24.04 -  cykliczne spotkanie wójtów i burmistrzów w Krzemieniewie, gdzie dokonano podsumowania 
programu „Cyfrowe szkoły”, 
27.04 – odbyło się spotkanie w sprawie OFALU - bieżące możliwości finansowania OFAL-u. 
 Zdecydowano, że pierwszej kolejności będzie realizowany projekt ścieżki z Zaborówcu przez Brenno 
do drogi 305. Ścieżka przy drodze wojewódzkiej będzie realizowana w trakcie przebudowy 305. 
Rozpoczęcie przebudowy w 2015 roku ale od strony Moch. 
28.04 – odbyło się podsumowanie działania Grupy Kraina Lasów i Jezior. Podział środków ma być 
uzależniony od ilości mieszkańców (124 zł. na osobę). 450- tys. przypadające na gminę Wijewo  
zostały wykorzystane w 100 procentach. W ramach tej kwoty zrealizowaliśmy 9 różnych projektów. 
Wójt poinformował, że mamy potwierdzenie 90 tys. z Urzędu Marszałkowskiego na ul. Młyńska. 
Kolejna rzeczą jaką gminy musza zrobić to planu gospodarki niskoemisyjnej bez których nie można 
planować inwestycji i ubiegać się o dofinansowanie . 
 
Ad. pkt. 5 
 
Informację na temat bezpieczeństwa publicznego złożył przedstawiciel Komendyt Miejskiej Policji 
 w Lesznie Zastępca Kierownika Wydziału Prewencji komisarz Sławomir Glapiak. Poinformował, że 
gmina Wijewo należy do najspokojniejszych w powiecie. Roczna liczba przestępstw jest równa ilości 
wykroczeń popełnianych w Lesznie w ciągu tygodnia. Stan bezpieczeństwa oceniany jest bardzo 
wysoko. Planowane budowy ścieżek rowerowych zmierza równie w tym kierunku, musza one jednak 
być robione z głową tak aby powstała bezkolizyjna sieć. 
Kierownik  Rewiru Pan Jarosław Szukała – poinformował, że na terenie gminy wydzielone są 2 rejony 
służbowe w I obejmującym Wijewo, Potrzebowo, Radomyśl i Przylesie odpowiedzialnym jest aspirant 
Marcin Sachwe. II rejon obejmujący Brenno, Zaborówiec, Miastko odpowiedzialny jest  aspirant 
Cezary Jasiński. 
W 2014 roku odnotowano 17 przestępstw o 4 więcej niż w 2013 roku (odnotowano: 5 - kradzieży,  
1 -  kradzież sam, 9 - kradzieży z włamaniem, 2 - oszustwa internetowe, 1 pobicie i 1 uszkodzenie 
mienia). W 2014 roku wylegitymowano 3 014 osób. zatrzymano 10 sprawców na gorącym uczynku, 
Mandatów karnych nałożono 325, sporządzono 18 wniosków o ukaranie do sadu. 
Pierwsze miesiące 2015 roku kształtują się na podobnym poziomie.   
W 2015 roku chcielibyśmy położyć nacisk na: 
1/  porządek i poprawę wizerunku gminy poprzez wyeliminowanie pijących pod sklepami., 
2/  poprawę bezpieczeństwa najmłodszych poprzez wyegzekwowanie opieki nad zwierzętami – 
psami, które chodzą po ulicy straszak dzieci. Zapewnił, że staramy się aby policja była na terenie 
gminy widoczna i przydatna. Podziękował wszystkim za współpracę. 
Pani Maria Nowicka – jakie będzie zabezpieczenie w policje na sezon, 
Pan Sławomir Glapiak – obecnie pracujemy nad rozwiązaniami na sezon 2015 na terenie gminy. 
Otrzymaliśmy 3 osobowe wsparcie z Poznania jako obsada posterunku na Boszkowie. Jeśli będzie 
taka potrzeba to postaramy się aby w łykendy był policjant obsługujący motorówkę również w Brennie 
. 
Od wielu lat nie mieliśmy na jeziorach utonięć i chcielibyśmy to utrzymać. 
Szczegółowa informacja dot. bezpieczeństwa na terenie powiatu stanowi zał. do protokołu Nr 4 



 
 
Ad. pkt. 6 
 
1/   projekt uchwały w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych oraz zasad ich  
      usytuowania, przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 
Do przedstawionej treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr VI/26/2015  w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
oraz zasad ich usytuowania podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 5 
 
2/  projekt uchwały w sprawie określenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć   
     niektórych  nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla  których organem    
     prowadzącym jest Gmina Wijewo przedstawił Pan Stanisław Kasperski. 
Do przedstawionej treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr VI/27/2015  w sprawie określenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć  niektórych nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla  których organem   
prowadzącym jest Gmina Wijewo  podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 6 
 
3/ projekt uchwały w sprawie poboru podatku w drodze inkasa, ustalenia inkasentów  i wysokości  
    wynagrodzenia za inkaso  przedstawił Przewodniczący obrad. 
Do przedstawionej treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr VI/28/2015  w sprawie poboru podatku w drodze inkasa, ustalenia 
inkasentów  i wysokości wynagrodzenia za inkaso, podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 7 
 
4/  projekt uchwały w sprawie określenia stawki opłaty targowej i sposobu jej poboru przedstawił 
     Przewodniczący Rady Gminy. 
Do przedstawionej treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr VI/29/2015  w sprawie określenia stawki opłaty targowej i sposobu jej 
poboru, podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 8 
 
5/  projekt uchwały w sprawie nadania odznaki „Za zasługi dla Gminy Wijewo” przedstawił  
     przewodniczący obrad. 
Pan Stanisław Kasperski stwierdził, że zgodnie z regulaminem przyznawania odznaki wymagane jest 
głosowanie tajne wobec czego zaproponował aby w skład komisji skrutacyjnej weszli następujący 
radni: Urszula  Rimke, Józef Pukacki, Henryk Rygusik . Kandydaci wyrazili zgodę na uczestnictwo 
w pracach komisji. Zebrani nie wnieśli uwag co do składu komisji. 
 
Przewodniczący obrad poprosił o przygotowanie kart do głosowania i ogłosił i przeprowadzenie 
głosowania. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyjaśnił zasady głosowania informując, że aby 
oddać głos waży należy postawić znak X w jednej kratce obok znaku TAK lub NIE. 
 
Protokół Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania odczytał jej członek Radna Pani 
Urszula Rimke. Protokół z głosowania stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 
 
Do przedstawionej treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr VI/30/2015  w sprawie nadania odznaki „Za zasługi dla Gminy Wijewo”  
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 10 
 
Ad. pkt. 7 
 
Radny Pan Edwin Wojciech  
1/ podziękował za współpracę przez minione 12 lat sołtysowania. 
2/ stwierdził, że studzienka przy WDK nadal nie odbiera wody, czyszczenia wymaga rurociąg ,który 
uległ zamuleniu, 



3/ budynek przy ul. Powst. Wlkp przy szkole również zagraża bezpieczeństwu, należy podjąć kolejne 
kroki w celu jego zabezpieczenia, 
Sołtys Pani Barbara Wojciech  
1/podziękowała za podjęcie uchwały o przyznaniu jej odznaki, 
2/ zwrócił a się z zapytaniem o dalsze losy budynku po byłej szkole w Potrzebowie, 
3/ podziękowała GOK za zagospodarowanie terenu przed sala wiejską, 
Sołtys Pan Roman Ratajczak – poinformował o brakującej szybie na przystanku w Przylesiu oraz 
o potrzebie jego pomalowania, 
Sołtys Pan Marian Białas  
1/ podziękował za wyrównanie drogi w kierunku Lginia, oraz zwrócił się o możliwość rozmowy w celu 
wyrównania po stronie Wschowy,  obcięcia wymagają jeszcze boczne gałęzie, które przeszkadzają 
pojazdom, 
2/ studzienki w Zaborówcu były podnoszone  na zasadzie dokręcenia dodatkowej kraty. Śruby 
popuszczały a przejeżdżające samochody strasznie hałasują, 
Sołtys Pani Cecylia Gada – podziękowała  za remont i odnowienie przystanku, 
Radna Pani Urszula Rimke – jak wygląda  sprawa budynku po byłej szkole w Zaborówcu, 
Pani Genowefa Zielnica – zgłosiła wniosek: 
1/ o ustawienia przy siłowni w parku 2 ławek oraz lampy oświetleniowej, 
2/ o naprawę dziur przy wjeździe do EKO, 
Jako radna powiatu wyjaśniła, że w sprawie mostu na granicy powiatów Starosta leszczyński ma się 
spotkać ze starostą wschowskim. Studzienka przy WDK w Wijewie była zgłoszona i wyczyszczona, 
obecnie wymaga czyszczenia rurociąg, 
Radny pan Edwin Wojciech – stwierdził, że przystanek w Wijewie wymaga odnowienia 
i zagospodarowania, 
Przewodniczący obrad Pan Stanisław Kasperski poinformował: 
1/ powiat pozbierał śmieci przy drogach tylko do Zaborówcu, czy gmina Wijewo nie należy do 
powiatu, 
2/  poinformował o wyznaczonym terminie  rozprawy w sprawie zaskarżenia uchwały RG w sprawie 
planu zagospodarowania terenów rekreacyjnych w Miastku, 
 
Ad. pkt.  9 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając: 
1/ energia odnawialna. Zdecydowaliśmy, że nie wchodzimy w siłownie wiatrowe. Obecnie rodzi się 
kolejna możliwość - elektrownie fotowoltaiczne . Jest to wszystko  na etapie przygotowania i brak 
zdecydowanych działań. W planach widzielibyśmy taka instalacje na oczyszczalni gdzie w lecie przy 
większej nasłonecznieniu i produkcji energii z jednej strony a z drugiej większym napływie ścieków 
i zużyciu prądu przez oczyszczalnie było by zasadne. Zasada korzystania z tego dofinansowania to 
konieczność uczestniczenia w projekcie 50 % osób prywatnych, 
2/ można prowadzić prace równania i utwardzania dróg polnych należy jednak rodzaj materiału i ilość 
konsultować i uzgadniać ze skarbnikiem gminy,  
3/ w opracowanym planie oświetlenia dróg priorytetowym jest Kalek – dokończenie istniejącego 
oświetlenia oraz Siedmiórki, Niwka i Kargowska, 
4/w sprawie  skrzyżowania z 305  interweniowaliśmy kilka razy. Tłumaczenie to planowana 
modernizacja tej drogi, 
5/ energetyka jest trudnym partnerem do rozmów i współpracy. Opóźnienia mogą czasem jednak 
wynikać z winy gminy, jeśli zgłoszenie obejmuje jedną lampę to czekamy na więcej aby zaoszczędzić 
na kosztach dojazdu. ENEA jest właścicielem linii i nie wiele można im narzucić, 
6/ jeśli zdecydują Państwo o zmianie witaczy to proszę o wybór jakie maja być nowe, 
7/ młyn na ul. Młyńskiej jest własnością prywatna i nie możemy interweniować, możemy tylko prosić 
i sugerować rozwiązanie. Teren po budynek na ul. Powstańców byłby dobrym miejscem na parking 
dla szkoły, 
8/ budynek po byłej szkole w Potrzebowie został wystawiony na sprzedaż. I przetarg nie powiódł się. 
W maju planujemy kolejne ogłoszenie przetargu ale tylko budynek, grunt pozostaje we władaniu 
gminy, 
9/ przystanek w Przylesiu wyremontujemy i pomalujemy, 
10/ najem mieszkania w budynku szkolnym w Zaborówcu został wypowiedziany z końcem maja, 
11/ naprawę wjazdu przy 305 zgłosimy do ZDW. Robimy projekt  naprawy ul. Lipowej. 



12/  kiosk i przystanek pomalujemy, chętnie wydzierżawimy za symboliczna kwotę,  ogłoszony 
przetarg nie odbył się z powodu braku chętnych, 
Sołtys Pani Danuta Leśna – podziękowała za naprawę podjazdów na ul. Lipowej, właściciele posesji 
są bardzo zadowoleni, 
 
Ad. pkt.  10 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek VI sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

 
                                                              Przewodniczący 

                                                           Rady Gminy Wijewo 
           

                                                                Stanisław  Kasperski 
 
 
 

 


